
PROTOKÓŁ NR 41/2017 

Z OBRAD XLI SESJI RADY GMINY SOCHACZEW 

ODBYTYCH W DNIU 22 LUTEGO 2017 ROKU 

 

W obradach udział wzięli : 

- radni zgodnie z załączoną listą obecności  

- sołtysi zgodnie z załączoną listą obecności 

- Wójt Gminy Pan Mirosław Orliński  

- Skarbnik Gminy Pani Alicja Ziółkowska 

Porządek obrad : 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 

2. Przyjęcie porządku obrad  

3. Podjęcie uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do 

nowego ustroju szkolnego  

4. Podjęcie uchwały w sprawie projektu planu sieci oddziałów przedszkolnych w 

szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Sochaczew 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy  

6. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale dotyczącej " dużej 

Karty Rodziny " 

7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego poza czasem  przeznaczonym na bezpłatne , wychowanie i opiekę na 

dzieci do lat 5 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej inkasa od podatku 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej na 

2017 rok. 

10. Przedstawienie planów pracy komisji stałych Rady Gminy Sochaczew 

11. Przyjęcie protokołu z obrad XXXIX i XL Sesji Rady Sochaczew  

12. Sprawozdanie Wójta Gminy Sochaczew z działalności  między sesjami 

13. Sprawy różne  

14. Zakończenie obrad XLI Sesji Rady Gminy Sochaczew 

 

AD. 1 

Obrady  XLI Sesji Rady Gminy Sochaczew otworzył Przewodniczący Rady Gminy  o godz. 

10.00  

W obradach wzięło udział  14 radnych  co stanowi quorum 
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AD. 2  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Czesław Ćwikliński przedstawił porządek obrad  

- porządek obrad przyjęto jednogłośnie. 

 

AD. 3  

 

Pan Przewodniczący poprosił Panią  Bogusławę Cieślak o przedstawienie projektu uchwały w 

sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego   

Pani Dyrektor GZEAS poinformowała , że uchwała w sprawie dostosowania sieci szkół do  

nowego praw przedstawiona będzie do zaopiniowania przez Kuratorium  i związki zawodowe 

O udzielenie głosu poprosiła Pani Józefa Offerczak i poinformowała , że niektóre numery 

domów , które przydzielone są do obwodu szkoły w Kątach znajdują się bliżej szkoły w 

Gawłowie  

Pan Przewodniczący Rady Gminy stwierdził , ze jest to  uchwała intencyjna , w  której 

przydział numeracji domów do poszczególnych obwodów szkolnych może ulec zmianie   

Pani Cieślak poprosiła o zgłaszanie uwag do zaproponowanych przydziałów do obwodów 

szkolnych   , bo gdy będzie podejmowana już ostateczna uchwała  , to te uwagi zostaną 

uwzględnione . 

Pan Przewodniczący poinformował, że przedstawiony  projekt był przedyskutowany ze 

społeczeństwem  i z nauczycielami , przeprowadzenie reformy oświatowej pomimo 

zapewnień Pani Minister będzie gminy sporo kosztować i może zabraknąć na inwestycje 

Pani Antuszewicz zwróciła uwagę , że do obwodu szkoły w Feliksowie przydzielono duże 

miejscowości , a do Wymysłowa małe , więc ilość uczniów  w szkołach będzie nierówna   

Pani Wódka Jadwiga stwierdziła , że praca nad  uchwałą trwały długo , aby znaleźć 

odpowiednie rozwiązanie .  Jest to bardzo ważna uchwała powołująca na terenie gminy 

Sochaczew 7 szkół podstawowych  . Zlikwidowane będą  gimnazja  . Pani Wódka 

poinformowała , że szkoły w gminie Sochaczew są dobrze wyposażone i ma nadzieje , że do 

tych szkół przyjdą dzieci z innych gmin . Największe skutki reformy poniosą uczniowie klas 

VI szkół podstawowych  

Pani Misiak Dominika powiedziała , że cieszy się , że w gminie Sochaczew zosyanie 

utworzonych 7 szkół / Szczególnie ważne jest to dla szkoły w Mokasie i w Wymysłowie , bo 

są to najmniejsze szkoły , ale dzieci z obwodów  tych szkół będą miały blisko do szkoły . 

Pan Przewodniczący Rady Gminy poprosił radnych o wzięcie udziału w głosowaniu 
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- w głosowaniu wzięło udział 13 radnych  

- za podjęciem uchwały głosowało13 radnych  

 

WNIOSEK 

Rada Gminy Sochaczew jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XLI /168/2017 w sprawie 

dostosowania sieci szkół    podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego  

 

AD. 4 

Pan Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie projektu uchwały w sprawie 

utworzenia oddziałów przedszkolnych  w szkołach podstawowych  

Projekt uchwały przedstawiła Pani Cieślak Bogusława   

 - w głosowaniu wzięło udział 13 radnych  

- za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych  

 

Wniosek 

Rada Gminy Sochaczew jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XLI/169/2017 w sprawie 

projektu sieci oddziałów przedszkolnych  w szkołach podstawowych prowadzonych 

przez Gminę Sochaczew. 

AD. 5  

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy przedstawiła Pani Alicja 

Ziółkowska - Skarbnik Gminy 

- w głosowaniu wzięło udział 13 radnych  

- za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych 

WNIOSEK 

Rada Gminy Sochaczew jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XLI/170/2017 w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie gminy . 

AD. 6 

Pan Przewodniczący Rady Gminy poprosił  Panią Skarbnik o przedstawienie projektu 

uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale dotyczącej Dużej Karty Rodziny 
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Pani Misiak Dominika zaproponowała , aby wprowadzić dodatkowo w karcie Rodziny 

dofinansowanie na zakup biletów do kina Mazowsze , bo wie, że takie dofinansowanie jest w 

gminie Kampinos .  

Pani Misiak zgłosiła wniosek , aby w uchwale dotyczącej zmian w Karcie Rodziny dopisać 

punkt dotyczący dofinansowania biletów  do kina Mazowsze 

- w głosowaniu wzięło udział 14 radnych  

- za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych 

WNIOSEK 

Rada Gminy Sochaczew jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XLI/171 /2017 w sprawie 

wprowadzenia zmian w " Dużej Karcie Rodziny " 

 

AD.7 

Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości dopłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego poza czasem przeznaczonym na bezpłatne nauczanie przedstawiła Pani 

Cieślak Bogusława 

- w głosowaniu wzięło udział 14 radnych  

- za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych  

WNIOSEK 

Rada Gminy Sochaczew jednogłośnie  podjęła uchwałę  Nr XLI/172 /2017 w sprawie 

określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego poza czasem 

przeznaczonym na bezpłatne nauczanie i opiekę dzieci do lat 5   

 

AD. 8 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Czesław Ćwikliński poprosił Panią Barbarę Sadowską o 

przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale dotyczącej inkasa od podatku 

Pani Sadowska wyjaśniła , że zmiana dotyczy zmiany inkasenta , gdyż wybrano nowego 

sołtysa na Zosinie  

- w głosowaniu wzięło udział 14 radnych 

- za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych 
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WNIOSEK 

Rada Gminy Sochaczew jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XLI/173/2017 w sprawie 

wprowadzenia zmian w uchwale dotyczącej inkasa od podatku  

   

  AD. 9 

Pan Czesław Ćwikliński poprosił Pana Sławomira Zielińskiego o przedstawienie planu pracy 

Komisji Rewizyjnej na 2017 rok 

- w głosowaniu wzięło udział 14 radnych 

- za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych 

WIOSEK 

Rada Gminy Sochaczew jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XLI/174/2017 w sprawie przyjęcia 

planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2017 rok. 

 

AD.10 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Czesław Ćwikliński poprosił  przewodniczących  

poszczególnych komisji  o przedstawienie planów pracy  

- plan pracy Komisji Budżetowo-Gospodarcze przedstawił Pan  Krakowiak 

- plan pracy Komisji Planowania , Rolnictwa i Ochrony Środowiska  przedstawiła Pani Rita 

Nagłowska 

- plan pracy Komisji Oświatowej przedstawiła Pani Wódka Jadwiga 

 

AD. 11 

Protokół  z XXXIX i XL Sesji Rady Gminy Sochaczew przyjęto jednogłośnie    

 

AD. 12    

Wójt Gminy Pan Mirosław Orliński poruszył problem jaki będzie z utrzymaniem szkół , 

bardzo ważne jest , aby w każdej szkole była odpowiednia ilość uczniów , bo za każdym 

uczniem idzie tzw. subwencja oświatowa  . Mając na względzie dobro dzieci i to że w gminie 

Sochaczew przez wiele lat nie zlikwidowano żadnej szkoły , zostało utworzonych 7 szkół 

podstawowych  . Dzięki zaangażowaniu radnych i społeczeństwa udało się otworzyć nowy  
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Ośrodek Zdrowia w Bielicach , który funkcjonuje w nowym budynku . Pan Wójt zachęcał do 

zapisywania się do ośrodka zdrowia , bo aby taki ośrodek mógł funkcjonować to musi mieć 

chociaż 1500 pacjentów , 

Pan Wójt poinformował .że ma szansę powstać Centrum Muzyki Chopinowskiej , a wiąże się 

to z budowa dużej sali koncertowej na 600 miejsc , wiązało by się to z zakupem gruntów , 

idąc w kierunku Nowych Mostek  

Konserwator zabytków chce większą ochrona objąć teren Żelazowej Woli , prowadzone są w 

tej sprawie rozmowy . 

- na bieżąco prowadzone jest utrzymanie dróg . przygotowywane są umowy na konserwację 

oświetlenia  

- planowany jest remont węzła sanitarnego w OSP Wyczółki 

Pan Wójt poinformował , że w Żdżarowie planowane jest powstanie Centrum Rekreacji , ale 

wiąże się to z pozyskaniem środków unijnych . 

Pan Wójt odniósł się do sprawy  przedstawionej przez  Panią Kujawę na początku sesji i 

wyjaśnił , że sprawa podtopień jest trudna , bo gmina nie możliwości wykonywania zadań 

związanych z melioracjami , bo do tego powołane są różne instytucje , tam nie działa rów 

melioracyjny .  Gmina nie może również nic zrobić na drodze biegnącje od Dębówki do 

Kaźmierowa , bo jest to droga powiatowa . 

AD. 13  

W sprawach różnych głos zabrała Pani Błażejewska - sołtys wsi Kaźmierów i wyjaśniła , że 

nie tylko działka Pani Kujawy leży na podmokłym terenie  , bo Pani , która kupiła działkę od 

Pami Kujawy też ma fatalną sytuację , może pomogłoby wykonanie tam melioracji . 

Pan Wójt wyjaśnił , że gmina wyrażając zgodę na podział ziemi na działki ma w tej sprawie 

pozytywną opinię , bo nie matam terenów bagiennych . 

Pan Przewodniczący Rady Gminy poinformował ,że sprawa podtopień naa Kaźmierowie trafi 

na Komisję Planowania Przestrzennego i Rolnictwa . pomimo tego , że jako gmina nie 

odpowiadamy za sprawy budowlane , to trzeba usiąść i wspólnie ten problem rozwiązać  . 

Pani Kujawa  poinformowała ,że sprawa ciągnie się od 5 lat  w różnych instytucjach , a 

problem zalewania nie został rozwiązany  . 

Pan Krakowiak stwierdził , że ma zastrzeżenia do wykonania rozbudowy szkoły w Kątach , 

bo wykonawca wziął pieniądze , a są pęknięcia na ścianach ,nie grzała część szkoły , na 

kuchni jest gorąco , chyba jest jakaś gwarancja w ramach której powinny być poprawione te 

usterki  . Pan Krakowiak przypomniał o znakach informacyjnych jakie miały być ustawione 

na Żdżarowie . 
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Pani Agnieszka Offerczak - Ciura stwierdziła , że o oznakowaniu wsi mówi się od wielu lat , 

jest problem z numeracją domów , jest to duży koszt wykonania tabliczek dla wsi , ale trzeba 

to robić sukcesywnie  

Pani Hanna Górecka zapytała Pana Wójta kiedy zostanie wytyczony teren cmentarza i kiedy 

zostana zamontowane obiecane lampy . Nie można dojechać do działki Pana Przybylskiego  i 

jest prośba o dowiezienie trochę piachu , a ten Pan sam by sobie go rozgarnął , mieszkańcy 

Lubiejewa proszą o ustawienie znaku przy skręcie na Dachową  

Pan Wójt wyjaśnił , że był tam ustawiony znak  . ale zniknął . 

Pan Nagłowski Tomasz zaproponował wprowadzenie dodatkowych nazw w miejscowościach 

, co umożliwiłoby szybsze odszukiwanie numerów domów .  

Pani Magdalena Krajewska poinformowała , że mimo wielu  pism składanych do 

Powiatowego Zarządu Dróg nikt nie reaguje na stan drogi powiatowej w Jeżówce . Tłuczeń , 

którym były wysypane pobocza po prostu znikł . Pani Krajewska poprosiła pana Wójta o 

interwencję w tej sprawie     

Pan Przewodniczący Rady Gminy poruszył temat współpracy z Kołami Łowieckimi na 

prośbę mieszkańców Nowych Mostek . Rolnicy poinformowali , że zgłosili szkodę 

zniszczenia pszenicy , przyjechał łowczy i powiedział , żeby nie robić problemu , dostaną 0,5 

tony pszenicy ,  nie dostali do tej pory  nic . Innemu rolnikowi za wyrządzone szkody 

zaproponowano 120,00 złotych , a na co to starczy ? . Chcieli postawić na polach u rolnika 

ambonę , postawili , ale nikt do tej pory się nie pojawił, aby strzelać do dzików , a jest tam ich 

12 sztuk i niszczą prace rolników . Ci rolnicy wiedzą ,że jako gmina nie możemy w tej 

sprawie pomóc , ale proszą , aby tę sprawę nagłośnić  

Pani Monika Gadzińska zapytała , które Koło  Łowieckie tam działa  

Pan Gałaj poinformował , ze u tego rolnika . któremu zaproponowano 120 zł odszkodowania 

był osobiście jako łowczy Wojskowego Koła Łowieckiego i ta kwota przewyższała 

poniesione straty przez rolnika . Panu Grabarkowi zaproponowano 120 złotych , bo tyle 

kosztuje worek materiału siewnego na łąkę . W okolicach Nowych Mostek pojawiają się  

dziki wędrujące , są to dziki z Puszczy Kampinoskiej  , a przychodzą  o nie zostały zaorane na 

zimę rżyska .pan Gałaj poinformowała ,że dla tych rolników na koszt Koła Łowieckiego 

zakupiono "Pastuch "   i drut , ponadto Pan Grabarek co roku ma wypłacane odszkodowanie  

Pan Zieliński Sławomir zapytał Pana Gałaja , czy zaoferowanie 0,5 metra zboża za szkody 

wyrządzone przez dziki jest sprawiedliwe  

pan Krakowiak zapytał na czym polega praca Kół Łowieckich , bo gdy w ubiegłym roku dziki 

marnowały uprawy , to otrzymaliśmy odpowiedź , że nic z tym nie da się zrobić 

Pan Gałaj odpowiedział , że na terenie gminy działają różne koła łowieckie  
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Pani Misiak Dominika zapytała , czy każde Koło Łowieckie ma inne przepisy dotyczące 

szacowania strat . 

Pan Gałaj poinformowała , ze tylko może wypowiadać się w sprawach dotyczących 

Wojskowego Koła Łowieckiego  

Pani Offerzak Agnieszka poinformowała , że przyznanie kwoty 120 złotych jako 

odszkodowania za poniesione straty , to wg. niej za mało  i poprosiła o informację do kogo 

można się zwrócić w przypadku pojawienia się dzików w pobliżu zabudowań , do kogo 

można zgłaszać szkody ? 

Pan Gałaj powiedział, że dziki wędrują tylko nocą i wciągu 1 nocy mogą pokonać nawet 60 

km,  Szkody można zgłaszać  do Kół  Łowieckich i Wojskowe Koło Łowieckie dzierżawi 

okręg 402 , natomiast jakie okręgi  dzierżawią  inne Kola Łowieckie to można się dowiedzieć 

w Urzędzie Gminy w wydziale środowiska , bo tam są zgłaszane informacje jakie okręgi 

dzierżawią poszczególne koła łowieckie .  

Pan Przewodniczący Rady Gminy stwierdził ,że być może są to dziki wędrujące , ale jeśli 

komuś obiecuje sie odszkodowanie , to należy to wypłacić  

Pani Sadowska Barbara poinformowała sołtysów, że nie mogą zbierać zaległego podatku , 

tylko bieżący  

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził , że praca sołtysów jest trudna , bo np. do jednego 

domu jest wystawionych kilka decyzji podatkowych i  trzeba byłoby iść kilka razy , aby 

wszystkich zastać  

Pani Offerczak Agnieszka zwróciła uwagę na ciężką pracę sołtysów , bo np jej mama , która 

jest sołtysem od wielu lat musi przeznaczyć wiele dni , aby dostarczyć wszystkim nakazy 

podatkowe  , natomiast coraz mniej osób wpłaca podatek sołtysowi  w związku z rozwojem 

informatyzacji . Należałoby się zastanowić jak docenić sołtysów , bo np. w Teresinie sołtysi 

mają płacone od dostarczonej decyzji podatkowej  

Pan Przewodniczący Rady Gminy stwierdził , że nie chodziło mu o aspekt finansowy , a tylko 

o usprawnienie pracy sołtysów . 

AD. 14  

Obrady XLI Sesji Rady Gminy Sochaczew zakończono o godz. 12.45  

 

       Protokółowała      PRZEWODNICZĄCY 

Wiesława Dałkiewicz      RADY GMINY SOCHACZEW 

        CZESŁAW ĆWIKLIŃSKI 


